

# 

## What is Linguistics? 「語言學」是什麼?

Linguistics is the scientific study of language, its structure, use, and acquisition. It is a relatively young discipline, still emerging and interacting with many other academic disciplines. In the study of linguistics, the traditional boundaries of the arts and sciences are crossed.

語言學對語言結構、語言使用及語言獲得等各個方面進行科 學的研究。語言學是一門較為年輕且正在蓬勃發展的學科。 語言學具有跨學科的特點,其研究範圍跨越了傳統意義上文 理分科的界限。

## **What are Modern Languages?** 「現代語言」是什麼?

Modern Languages refer to languages that are living, and currently spoken by people in thriving communities, as opposed to the classical languages that are extinct and no longer have surviving native speakers.

In addition to the seven minor programmes in French, German, Hong Kong Sign Language, Korean, Spanish, and Language as a Second Language (Cantonese/Putonghua), our department also offers four other languages as elective courses, including Arabic, Italian, Russian, and Thai.

「現代語言」 泛指所有現時為不同社群日常所用的、不斷演 變的語言,有別於只存於古籍、不再具生命力的古語。

本系開設法語、德語、香港手語、韓語、西班牙語和華語(粵 語/普通話)二語共七項副修課程,以及阿拉伯語、意大利語、 俄語和泰語四種現代語言的選修課程。

## Flexible study scheme 靈活的學習計劃

Major in Linguistics

#### 語言學主修

Double major in Linguistics and Psychology

#### 語言學及心理學雙主修

Double Major in Linguistics and Translation

#### 語言學及翻譯雙主修

Dual degree programme jointly offered by our department and the Department of Chinese Language and Literature of Peking University

中大語言學及北京大學(北大)中國語言及文學系雙學位課程





## **B.A. Programme in Linguistics** 語言學文學士課程

(JUPAS Code 聯招號碼: JS4070)

## Core areas 必修科目

Phonetics 語音學 Phonology 音系學 Syntax 句法學 Semantics 語義學 Grammar 語法 Modern Languages courses 現代語言課程

## Electives 選修科目

## **Core Linguistics** 語言學核心科目

Morphology 構詞學 Sign Linguistics 手語語言學 Comparative Grammar 比較語法 Language Survey in the Field 語言田野調查

#### Language and Mind 語言與心智

First/Second Language Acquisition 第一/第二語言獲得 Psycholinguistics 心理語言學 Neurolinguistics 神經語言學 Bilingual Acquisition 雙語獲得 Bilingualism 雙語研究導論

## Language and Culture, and Linguistic Applications 語言與文化及語言學應用

Language and Society 語言與社會 Language Disorders 語言障礙 Sign Language in Education 手語與教育 Introduction to Sign Language Interpreting 手語傳譯概論 Linguistics and Information Technology 語言學與資訊科技

## Research capability 研究能力

Quantitative Methods for Linguistics 語言學定量分析方法 Research Project 語言學研究 Linguistic Argumentation 語言學論證 Research Practicum 研究實習



## Admission Scholarships 入學獎學金

## JUPAS 聯招入學

Scholarships equivalent to 50% of the first-year tuition fee for the Best 5 HKDSE subjects=27 or above HKDSE最佳5科總分達27或以上,將獲等同於首年學費50%的獎學金

Scholarships equivalent to 100% of the first-year tuition fee for the Best 5 HKDSE subjects=30 or above HKDSE最佳5科總分達30或以上,將獲等同於首年學費的100%的獎學金

## Non-JUPAS 非聯招入學

HK\$5,000 – HK\$50,000 for those who demonstrate outstanding academic performance 學業成績優秀者可獲HK\$5,000至HK\$50,000獎學金



# Professional Recognition 專業認可

The programme is on the list of recognized English Language major degree programmes of the Standing Committee on Language Education and Research (SCOLAR) of the HKSAR Government. The graduates of our programme are exempted from the English Language Proficiency Assessment for English teachers required by the Education Bureau of the HKSAR Government upon completion of relevant teacher training

語言學主修課程已獲得香港特別行政區政府教育局認可 為主修英文科目的學位課程。畢業生於完成有關教師培 訓課程後,可獲得豁免英文科語文能力評核

## Diversified Career Development 多元化職業發展





# Overseas Exposure 海外進修

Students are encouraged to participate in summer language and culture programmes abroad to enhance their language proficiency and widen their intellectual horizons. In the past, our students enrolled at universities in Austria, France, Germany, Korea, Spain and Switzerland

本系鼓勵學生參加暑期語言及文化課程,以提高語言水平, 並通過海外生活體驗,拓闊視野。學生曾到奧地利、法國、 德國、韓國、西班牙及瑞士等國家的大學修讀有關課程

Up to HK\$10,000 sponsorship for air tickets and/or tuition fees for an overseas exchange or learning activity for each student

海外交流或學習活動的機票及/或學費的一次性資助高達 HK\$10,000

## JUPAS Admission Grades (2025 Entry) 大學聯合招生入學成績 (2025 入學)

Total Score of Best 5 HKDSE Subjects 香港中學文憑考試最佳五科成績		
Upper Quartile 上四分位數	Medium 中位	Lower Quartile 下四分位數
24.5	24.5	24.5

Remarks:

Score Conversion for Category A – Core and Elective Subjects (including M1 or M2) 5\*\*=8.5; 5\*=7; 5=5.5; 4=4; 3=3; 2=2; 1=1

Score Conversion for Category C subjects

A=7; B=5.5; C=4; D=2.5; E=1

Subject weighting: English x 1.2 (Applicable to 2026 Entry and thereafter)

Department of Linguistics and Modern Languages The Chinese University of Hong Kong 香港中文大學語言學及現代語言系





Follow us 關注中大語言學